

only after favourable recommendation by the General Assembly of the United Nations,

Requests the specialized agencies to submit any proposals which may be made by them concerning postal operations to the Secretary-General of the United Nations for consultation with the Universal Postal Union through its competent organs, and for subsequent consideration by the General Assembly.

452 (XIV). Applications for membership in the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization

*Resolutions of 21 May 1952*¹⁰²

A

APPLICATION OF THE UNITED KINGDOM OF LIBYA

The Economic and Social Council,

Having considered the application regarding the admission of the United Kingdom of Libya to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of the United Kingdom of Libya to the organization.

B

APPLICATION OF SPAIN

The Economic and Social Council,

Having considered the application regarding the admission of Spain to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of Spain to the organization.

C

APPLICATION OF NEPAL

The Economic and Social Council,

Having considered the application regarding the admission of Nepal to the United Nations Educational,

diaire du Congrès ou de la Commission exécutive et de liaison, et qu'après une telle consultation aucun accord ne soit conclu sans une recommandation favorable de l'Assemblée générale des Nations Unies;

Invite les institutions spécialisées à adresser au Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies toutes les propositions qu'elles pourraient formuler en ce qui concerne les opérations postales, afin que ces propositions fassent l'objet d'une consultation avec l'Union postale universelle, par l'intermédiaire des organes compétents de l'Union, et soient ultérieurement soumises à l'Assemblée générale aux fins d'examen.

452 (XIV). Demandes d'admission à l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture

*Résolutions du 21 mai 1952*¹⁰²

A

DEMANDE DU ROYAUME-UNI DE LIBYE

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission du Royaume-Uni de Libye comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission du Royaume-Uni de Libye dans cette organisation.

B

DEMANDE DE L'ESPAGNE

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission de l'Espagne comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission de l'Espagne dans cette organisation.

C

DEMANDE DU NÉPAL

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission du Népal comme membre de l'Organisation des Nations Unies

¹⁰² See documents E/2228/Rev.1 and E/SR.573.

¹⁰² Voir les documents E/2228 et E/SR.573.

Scientific and Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of Nepal to the organization.

pour l'éducation, la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission du Népal dans cette organisation.

453 (XIV). Non-governmental organizations

*Resolutions of 21 May and 2 June 1952*¹⁰³

A

APPLICATIONS AND RE-APPLICATIONS FOR CONSULTATIVE STATUS

I

Resolution of 21 May 1952

The Economic and Social Council,

Having considered the report of its Committee on Non-Governmental Organizations (E/2201),

1. *Decides* that the following organizations shall be placed in category B:¹⁰⁴

Inter-American Statistical Institute,
International Association of Juvenile Court Judges,
International Catholic Migration Commission,

International Federation of Settlements,
International Labour Assistance (formerly International Socialist Aid),
World Council for the Welfare of the Blind;

2. *Decides* that the following organizations, at present on the register of non-governmental organizations referred to in paragraph 17 of Council resolution 288 B (X), shall be transferred to category B:

International Catholic Child Bureau,
International Congresses for Modern Architecture,
World Power Conference,
World Veterans Federation;

3. *Requests* the Secretary-General to place the following organizations on the register of non-governmental organizations referred to in paragraph 17 of Council resolution 288 B (X):

Confédération internationale du crédit populaire (subject to review at the fifteenth session).

453 (XIV). Organisations non gouvernementales

*Résolutions des 21 mai et 2 juin 1952*¹⁰³

A

DEMANDES D'ADMISSION ET DEMANDES PRÉSENTÉES À NOUVEAU AU STATUT CONSULTATIF

I

Résolution du 21 mai 1952

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné le rapport du Comité du Conseil chargée des organisations non gouvernementales (E/2201),

1. *Décide* d'accorder le statut consultatif de la catégorie B¹⁰⁴ aux organisations suivantes :

Institut interaméricain de statistique,
Association internationale des juges d'enfants,
Commission internationale catholique pour les migrations,
Fédération internationale des *settlements*,
Entraide ouvrière internationale (anciennement : Entraide socialiste internationale),
Organisation mondiale pour la protection sociale des aveugles ;

2. *Décide* d'accorder le statut consultatif de la catégorie B aux organisations suivantes qui sont inscrites actuellement au registre des organisations non gouvernementales mentionné au paragraphe 17 de la résolution 288 B (X) du Conseil :

Bureau international catholique de l'enfance,
Congrès internationaux d'architecture moderne,
Conférence mondiale de l'énergie,
Fédération mondiale des anciens combattants ;

3. *Prie* le Secrétaire général d'inscrire les organisations suivantes au registre des organisations non gouvernementales mentionné au paragraphe 17 de la résolution 288 B (X) du Conseil :

Confédération internationale du crédit populaire (sous réserve d'un nouvel examen à la quinzième session),

¹⁰³ See documents E/2249, E/SR.572, 573 and 586.

¹⁰⁴ The list of organizations to which the Council, on the recommendation of the Committee, did not grant consultative status, is contained in annex I to the Committee's report.

¹⁰³ Voir les documents E/2249, E/SR.572, 573 et 586.

¹⁰⁴ La liste des organisations auxquelles le Conseil, sur la recommandation du Comité, n'a pas accordé le statut consultatif, figure à l'annexe I du rapport du Comité.